
                                                   Protokół Nr XXVI
z  XXVI Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 04 marca 2009 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia obrad XXVI Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący 
Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał 
serdecznie wszystkich  radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik i stwierdził, iż na stan 15 
radnych obecnych jest 15 radnych. Obrady są prawomocne. Sołtysi na sesję nie zostali 
zaproszeni, ponieważ wynikła w trybie  pilnym potrzeba zwołania sesji ze względu na 
wprowadzenie zmian w budżecie.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.

           Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami  na sesję.
Przewodniczący  Rady  poprosił,  aby  w  punkcie  6   ''Podjęcie   innych  niezbędnych 
uchwał'' były 3 uchwały tj. -  w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu 
działki  oznaczonej  ewidencyjnym  numerem  645  położonej  w  obrębie  geodezyjnym 
Parzno -Lisisko, - w sprawie uchylenia uchwały Nr 2/XXV/09 Rady Gminy Kluki z  
dnia 30.01.2009r., -  w sprawie zmiany uchwały Nr 53/XXIII/08 Rady Gminy Kluki z  
dnia 26.11.2008 r.
Odnośnie  projektu  uchwały  w  sprawie  wydzierżawienia  gruntu  Pan  Wójt 
poinformował, iż    Rada decyduje, jeśli dzierżawa trwa powyżej 3 lat. Grunt ten jest 
dzierżawiony  od  7  lat  przez  tą  samą  osobę,  która  zwróciła  się  o  przedłużenie 
dzierżawy  na okres jednego roku.  Natomiast  odnośnie uchwały  dotyczącej wody 
zostało wszczęte postępowanie nadzorcze przez organ nadzoru,  ponieważ Rada jest 
upoważniona do zatwierdzania taryf za wodę a nie ustalania stawek opłat.
Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie  uchwały w  sprawie  zmian w budżecie gminy Kluki na rok 2009.

     5.   Podjęcie  uchwały w  sprawie planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy 
Kluki na rok 2009.
      6.  Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał:

– w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu działki oznaczonej
ewidencyjnym numerem 645 położonej w obrębie geodezyjnym Parzno -Lesisko,
           -     w sprawie uchylenia uchwały Nr 2/XXV/09 Rady Gminy Kluki z dnia  
30.01.2009 r.,
          -     w sprawie zmiany uchwały Nr 53/XXIII/08 Rady Gminy Kluki z dnia 
26.11.2008 r.
       7.  Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
       8.  Interpelacje i wolne wnioski.
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       9.  Sprawy różne.
       10. Zakończenie obrad.
Za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zgłoszonych propozycji głosowało 
15 radnych, wstrzymujących się 0 radnych, przeciw 0 radnych. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, natomiast 
w dniu sesji na sali obrad.
Uwag do protokołu nie wniesiono.
Za  przyjęciem  protokołu   głosowało  15  radnych,  wstrzymujących  się  0  radnych, 
przeciw 0 radnych. 

Punkt 4  -   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian budżecie gminy Kluki na rok 2009 .

                Pan Wójt poinformował, iż w związku z realizacją projektu "Budowa 
Zintegrowanego  systemu e  –  Usług  Publicznych  Województwa  Łódzkiego  (Wrota 
Regionu Łódzkiego) wynikła  potrzeba   zwołania sesji najpóźniej do dnia 5 marca w 
celu wprowadzenia  zmian w wieloletnim  programie inwestycyjnym.   W budżecie 
zostały  te  środki  ujęte  natomiast  nie  zgadza  się  klasyfikacja  z  tą,  którą  Urząd 
Marszałkowski  przyjął.  Wszystkie  gminy,  które  wchodzą  w  ten  projekt  muszą 
dostosować klasyfikację zgodnie z wymaganą przez  UM. Druga zmiana w budżecie 
dotyczy wsparcia policji poprzez zakup sprzętu komputerowego. 
Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Pani  Zofia  Dyła  poinformowała,  iż 
Komisja jednogłośnie wyraziła zgodę na przesunięcia. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

UCHWAŁA Nr 8/XXVI/09
Rady Gminy Kluki
z dnia 04 marca 2009 r.

w sprawie  zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 5  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie   planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy
           Kluki na rok 2009. 

                 Radny Henryk Kęsy zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o przeniesienie z II kwartału zapisu ''Kontrola realizowanych inwestycji w I półroczu 
2009 r.” na IV kwartał, ponieważ w I półroczu w zasadzie tych inwestycji nie ma.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  iż  w IV kwartale jest  ''Analiza 
zrealizowanych zadań budżetowych za  rok 2009''.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zwrócił się z zapytaniem odnośnie planu pracy 
Komisji  Budżetu i  Finansów (III  kwartał  pkt  2),  co to  znaczy ''Analiza wydatków 
komisji stałych UG''. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów wyjaśniła, iż chodzi o Gminną Komisję 
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d/s Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
W związku z powyższym ustalono następujący zapis w III kwartale pkt. 2: ''Analiza 
wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych''.
Pan Wójt wystąpił z propozycją dot. planu pracy  Komisji Budżetu i Finansów aby w 
II kwartale w pkt 3 wyraz ''sprawozdania'' zastąpić wyrazem ''informacji''.
Radni wyrazili zgodę na powyższe.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

UCHWAŁA NR  9/XXVI/09
RADY GMINY KLUKI
z dnia 04 marca 2009 r.

w sprawie  przyjęcia  planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy 
Kluki na rok 2009. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Punkt  6  -  Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu działki oznaczonej
ewidencyjnym numerem 645 położonej w obrębie geodezyjnym Parzno -Lesisko,
Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami na  sesję. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 10/XXVI/09
Rady Gminy Kluki
z dnia  4 marca 2009 r.

w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu działki 
oznaczonej ewidencyjnym numerem 645 położonej w obrębie geodezyjnym 
Parzno -Lesisko na okres jednego roku.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

                - w sprawie uchylenia uchwały Nr 2/XXV/09 Rady Gminy Kluki z dnia  
30.01.2009 r.,
Projekt uchwały radni otrzymali przed  sesją. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 11/XXVI/09
Rady Gminy Kluki
z dnia 04 marca 2009 r.

w sprawie   uchylenia uchwały Nr 2/XXV/09 Rady Gminy Kluki z dnia 
30.01.2009 r.
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

                - w sprawie  zmiany uchwały Nr 53/XXIII/08 Rady Gminy Kluki z dnia  
26.11.2008 r.
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Projekt uchwały radni otrzymali przed  sesją. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 12/XXVI/09
Rady Gminy Kluki
z dnia  4 marca 2009 r.

w sprawie   zmiany uchwały Nr 53/XXIII/08 Rady Gminy Kluki z dnia 
26.11.2008 r.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Punkt 7  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
● Odbyło się spotkanie zorganizowane przez Starostwo m. in. z przedsiębiorcami. 

Sytuacja gospodarcza w kraju  ma przełożenie - odbicie na przedsiębiorstwa 
funkcjonujące  na terenie powiatu i naszej gminy.

● Odbył  się   Zarząd  Związku  Komunalnego  Gmin,  na  którym tematem  było 
przede wszystkim założenie lokat.  Do końca nie są jeszcze rozwiązane sprawy 
związane ze sprzedażą sieci wodociągowych. 

● Odbyła się narada w sprawie dożynek w Starostwie.
● Odbyła  się narada podsumowująca 2008 r. w Komendzie Powiatowej Policji. 

Nasza gmina postrzegana jest jako jedna z bezpieczniejszych, wykrywalność 
jest dosyć spora. Problemy  są z pracą z młodocianymi. 

● Odbyło się spotkanie ze związkami zawodowymi (oświata).
● Przedwczoraj został podpisany akt notarialny  ze ''Skalarem'' na drogę i działki 

w Trząsie.
● Zlecone zostało opracowanie projektów na wszystkie inwestycje, które wpisane 

są do budżetu.
● Do Starostwa została wystosowana prośba o  zamianę środków z kanalizacji na 

wodociąg Osina z PFOŚ. Podobne wystąpienie było, jeśli chodzi o wodociąg do 
gminy Kleszczów.

● W sprawie porozumienia dot. eksploatacji  sieci wodociągowych gmina Bełcha-
tów, która uruchomiła swój Zakład Komunalny byłaby zainteresowana prowa-
dzeniem tej eksploatacji  od miesiąca maja. W momencie, gdy już kanalizacja 
zafunkcjonuje   nam opłacać się będzie założenie spółki lub zakładu.

● Nowa ustawa daje radzie gminy możliwość wydzielenia ze swojego budżetu 
funduszu sołeckiego, który by zasilał poszczególne sołectwa. Byłyby to kwoty 
ok. 10 tys. zł na każde sołectwo, na ich bieżące potrzeby.  Sprawa do zastano-
wienia. Jest możliwość  ubiegania się o dofinansowanie do tych środków z bu-
dżetu państwa w wys. do 30%. Do 30 czerwca 2009 r. rady gmin będą musiały 
zdecydować się, czy przekażą sołectwu swoje środki na inicjatywy lokalne. 
Pan Wójt zapoznał w tej sprawie z treścią  pisma  posła Dudka. 

● Informacyjnie - obcięta została nam subwencja oświatowa o kwotę 74 tys. zło-
tych.

● W piątek w Rząśni odbędzie się spotkanie w celu zapoznania się  z procedura-
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mi, jakie obowiązują przy budowie „Orlika 2012” w warunkach wiejskich. 
● W dniu dzisiejszym w UM w Bełchatowie jest spotkanie podregionu wschod-

niego dot. działań, jakie podejmuje WFOŚ w Łodzi szczególnie pod kątem ka-
nalizacji, na które pojechały dwie osoby.

● Informacyjnie – w dniach 23-30 marca odbędzie się wizytacja w szkole w Ka-
szewicach przez kuratora.

Punkt 8 i  9 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Przewodniczący Rady zapoznał z treścią pism, które w międzyczasie wpłynęły do 
rady:  
– od  Proboszcza   parafii  w  Klukach  z  prośbą  o  przystąpienie  do  sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części  obszaru Gminy 
Kluki,  oznaczonego nr ewidencyjnym 173/2,  obręb Kluki,  z  przeznaczeniem na 
rozbudowę cmentarza grzebalnego.

     Pan Wójt poinformował,iż cała procedura uchwalenia miejscowego planu zagospo-
     darowania przestrzennego dla wskazanego obszaru trwa około roku. Nadleśnictwo
      nie chce dokonać z parafią wymiany działek do momentu aż będzie uchwalony 
      plan zagospodarowania przestrzennego. Zamianie podlegałyby dwie działki  leśne
      w Osinie. Zlecona została wstępna analiza kosztów, jakie  musiałyby być poniesio-
       ne, w związku ze zmianą w planie.  
– od koordynatora sportu  P. W.Wojewody z prośbą o zabezpieczenie w budżecie 

gminy na 2009 rok kwoty 3 tys.  zł na popularyzację i  rozwój sportu na terenie 
naszej gminy. 

      W budżecie gminnym na bieżący rok są zabezpieczone środki w wys. 6,5 tys. zł.
      Pan Wójt poinformował, iż do tej pory pomoc polegała na zakupie części sprzętu
     np. kasku, koła. Rada może podjąć uchwałę o uchwaleniu  stypendium sportowego
     dla sportowców, określić  kryteria, wysokość i sposób jego wypłaty.
      Uzgodniono, iż w sprawie przyznawania stypendium zostanie przygotowany
      projekt uchwały. 
– od Rady Sołeckiej i Sołtysa wsi Ścichawa z prośbą o dokończenie remontu ''Domu 

Ludowego",  pomiar  i  oznakowanie  działki  nr  794/1,  na  której  stoi  bydynek, 
oświetlenie uliczne  oraz utwardzenie drogi materiałem stałym.  

– od  Pana  Wójta  oświadczające,  iż  w  związku  z  nieuchwaleniem na  sesji  Rady 
Gminy środków w rezerwie  celowej  z  przeznaczeniem na utworzenie  etatu  dla 
osoby,  która  byłaby  odpowiedzialna  za  realizację  zadań z  programów unijnych 
przy obecnym stanie zatrudnienia w Urzędzie oraz braku zastępcy, doradcy lub 
asystenta  nie  jest  możliwe  wykonywanie  i  nadzorowanie  wszystkich  zadań   i 
jednocześnie skuteczne ubieganie się o środki unijne.

Pan Wójt  poinformował,  iż  zatrudnił  osobę  na  ½ etatu,  która  sprosta,  podoła  tym 
zadaniom szczególnie  właśnie w tym roku. W bieżącym roku będzie tych inwestycji 
na  kilka  miolionów  m.in.  woda,  "Orlik",  ewentualnie  kanalizacja,  remont  Domu 
Kultury. Osoba ta będzie pracowała co drugi poniedziałek, środy i piątki.   
Radna Irena Lewińska zwróciła się z zapytaniem, czy można wiedzieć kto to jest.
Pan Wójt – jest to Pan Paweł Ciotucha, który posiada  kwalifikacje. Jest  zarówno po 
studiach  administracyjnych  podyplomowych,  posiada  certyfikat  na  zarządzanie 
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spółkami skarbu państwa, pracował w zakładzie komunalnym i tutaj szczególnie o co 
chodziło,   to  pomoc  przy  tworzeniu  zakładu  komunalnego  lub  spółki  aby  to  była 
osoba, która miała z tym doczynienia. Jednoosobowo tego nie da się zrobić. Osoba ta 
będzie  odpowiedzialna  za  wykonawstwo  rzeczowe  zadań   inwestycyjnych  plus  te 
środki zewnętrzne. 
Radny  Jerzy  Konieczny  –  Panie  Wójcie  w  Regulaminie  Organizacyjnym Urzędu 
Gminy § 28 pkt 10,  ten Pan co prowadzi komputery,  jest współpraca z organiza- 
cjami  i  instytucjami   oraz  pozyskiwanie  funduszy  unijnych,  podejmowanie  inicja- 
tyw  oraz  sporządzanie  dokumentów  w  celu  pozyskiwania  środków  finansowych 
pochodzących z unijnych programów pomocowych. 
Pan Wójt – my mamy większość zadań w ten sposób  rozdysponowane, że czasami 
jedna osoba ma  5  różnych zadań i nie zawsze jest w stanie się z tego  wywiązać.
W innych gminach są  4-5 osobowe zespoły. 
Radny Jerzy Konieczny –  ale do tej  pory nie było takiej  potrzeby i nie wiadomo 
czy będzie.  Nie widzę potrzeby tworzenia dodatkowego etatu. Pani  Sekretarz też ma 
współdziałać w każdej formie. 
Pan  Wójt  -  wszyscy  muszą  współdziałać  ze  sobą,  dopilnowanie  wszystkiego 
jednoosobowo do końca  jest niemożliwe. 
Radny  Henryk  Kęsy –  Panie  Wójcie  organizacją  pracy odnośnie  kierowania   i 
występowania,  kto ma jaki  zakres  czynności  i  komu co dać to  Pan tutaj  ma jakąś 
rolę. Nie mówię, że ma to być coś złośliwie. Była osoba d/s zamówień publicznych. 
Obsługiwała ona jeszcze wtedy radę. Są pewne osoby co można było tę obsługę rady 
dołożyć. Natomiast Pani Wieczorek plus informatyk, który ma to w tej chwili dopisane 
oni powinni  siedzieć w jednym pokoju. Pan to po prostu zmienił, dał ją na sekretariat, 
p.Grażynę przeniósł. Pan radny Konieczny może coś na ten temat powie, dlaczego to 
się stało. Potem się okazało, że chciał się Pan obstawić ludźmi, którzy pewne rzeczy 
będą  wykonywać  według  wskazań  pańskich.  Uważam,  że  jeśli  byłby  cały  etat,  ta 
osoba jeśli ona by się zajmowała tylko zamówieniami publicznymi plus ten informatyk 
który by był, gdyby one siedziały w jednym pokoju to tak jak na nasze możliwości 
można by było to w zupełności zrobić. 
Pan Wójt – o której osobie mówimy, żeby zajmowała się tymi środkami?
Radny Henryk Kęsy – to by była Pani Wieczorek, która od lat siedzi w zamówieniach 
publicznych, zajmowałaby się zamówieniami i środkami unijnymi. My nie mamy tego 
dużo, gdy odliczymy szkoły 3,5 mln zł  i 1,5 mln opiekę a budżet w tej chwili mamy 
9,8 mln. Niewiele tych środków zostaje i  gdybyśmy w jednym roku jakąś większą 
inwestycję  robili  to  w  następnym  roku  trzeba  to  sobie  odpuścić.  A  gdy  się 
przygotowuje do  takiej inwestycji to wtedy zleca się dokumentację. Dokumentacja 
musi być opracowana pod odpowiednim kątem i wtedy  się  spisuje z dokumentacji do 
tego zgłoszenia ze środków unijnych.    
Pan  Wójt  zaproponował  (P.Kęsemu)  udział  w spotkaniu  w Rząśni  w piątek,  żeby 
zobaczyć jak tam jest organizowana sprawa pozyskiwania środków zewnętrznych  i 
przełożyć to do nas.  Druga rzecz to, jeśli tych środków nie ma to należy się o nie 
starać.  
Radny Henryk Kęsy – do tej pory to żeśmy żadnego wniosku nie złożyli na nic. Wójt 
Gminy z Drużbic, z powiatu bełchatowskiego tylko jedna gmina,  siedem z powiatu 
radomszczańskiego dostaly  450 tys. euro na  np. lekarzy specjalistów.
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Pan Wójt – bo nie ma nikogo odpowiedzialnego do końca. Przez 5 lat wiadomo  kto 
miał taki zakres  informatyka no i co?  
Radny Henryk Kęsy – czy Pan przez okres tych ostatnich 2 lat, kiedy objął kadencję 
od 2006 r., czy z pracownikami, czy z kimś przeprowadził  chociaż jedną naradę? Nie 
było takich. Ja niedawno pytałem jedną taką osobę czy była chociaż jedna taka narada 
przez okres 2 lat ,  żeby było wskazane np. co robimy, w co się przymierzamy. Ta 
osoba gdyby była odpowiedzialna, dostała pełnomocnictwo, że ma coś tutaj działać, 
była dokumentacja opracowana i że ma do dyspozycji, ma się upominać to ona by coś 
robiła ale jak z pańskiej strony nie było nic w tym kierunku robione to co Pan się 
dziwi. 
Pan Wójt – jeżeli chodzi o tego typu narady to ja je ciągle robię z odpowiedzialnymi 
osobami na dany temat, ponieważ mam miano tego chodzącego od pokoju do pokoju.
Radny Henryk Kęsy – jak będzie Pan robił z jedną osobą w jednym pokoju , z drugą w 
drugim to nic z tego nie wyjdzie. Pytałem się radnego ze Szczercowa, czy u Was jest 
przewidziane stanowiski Wicewójta. Odpowiedział – nas na to nie stać. Budżet mają 
25 mln zł. 
Pan Wójt – a kim był Kamiński, nie wicewójtem?
Radny Henryk Kęsy – ale jest też sekretarzem. Obok pańskiego biura, wokół Pana, 
widział Pan ile czasu było spędzanego bezproduktywnie, nawet zwracane były Panu 
uwagi,  trzeba  było  zaangażować  te  osoby,  m.in.   ja  sam  mówiłem.  Przecież  nie 
wypieram się tego.  Nie będę operował nazwiskami. Drugi to raz podchodzi się w ten 
sposób, że w projekcie budżetu pisze się środki na rezerwę, nie informuje się w ogóle 
rady, że coś takiego jest dopiero  my od osób trzecich się dowiadujemy, musimy o to 
pytać. A tak po prostu to próbuje się to wszystko robić poza plecami rady i to nie tylko 
z tym.  Gdy w projekcie budżetu jest to należy uzasadnić na co to jest a nie tylko 
napisana  kwota i nic więcej. I próbuje się w ten sposób radzie podtykać.  
Pan Wójt – tego tam nie ma,  w porządku,  ja z oszczędności,  potrzebuję kogoś do 
pomocy.  Za organizację Urzędu, realizację zadań ja odpowiadam i po to,  żeby to 
zrealizować taki podejmuję krok. 
Radny  Jerzy  Konieczny –  gdzie  została  przypisana  sekretarka  w  szkole,  czy  do 
Zespołu Obsługi Szkół, tak jak rada sugerowała.
Pan Wójt – trzeba zapytać dyrektora. Ma na pewno obsługiwać wszystkie szkoły.
Radny Henryk Kęsy – była zgoda Pani dyrektor, że ma być jednocześnie przy Zespole 
i obsługiwać wszystkie szkoły. 
Przewodniczący Rady – i pracownikiem Zespołu Obsługi Szkół  ma być. Panie Wójcie 
niepokój rady budzi zwiększanie etatów. Nie chcielibyśmy tego rozdmuchiwać.
Radny Henryk Kęsy –  Taki zapis jest w protokole, a jest zupełnie co innego. Wtedy 
tym jednym etatem byśmy załatwili Zespół  i szkoły. 
Radna  Danuta  Stankowska  –  jest  to  zdecydowanie  lekceważenie  rady,  to  co  się 
obserwuje.
Przewodniczący  Rady  –  radni  czują  się  trochę  upokorzeni.  Co  innego  my  tutaj 
mówimy a co innego się robi. My jako radni nie możemy wpłynąć na Panią dyrektor, 
może to zrobić tylko Wójt. Chcemy, żeby nasz głos liczył się w dyskusji, żebyśmy nie 
byli takim piątym  kołem u woza. Niektórzy mogą się z nas śmiać, że my co innego 
mówimy a co innego sie robi.
Radna Danuta Stankowska – byłyby duże oszczędności,  gdyby tak rozwiązać radę. 
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Kasa wtedy zostaje. Po co więcej.
Pan Wójt – pewne rzeczy muszę ja podejmowac bo jestem  za to odpowiadzialny, bo 
gdyby rada odpowiadała to w porządku.
Radny Jerzy Konieczny – gdy  się z radą dochodzi do  konsensusu to jest  bardzo 
dobre,  a Pan ponad głowami rady podejmuje potem decyzje. Jeżeli się coś ustali to 
powinno się iść w tym kierunku.
Radny Henryk Kęsy – a w prasie czytamy, że ja będę robił to wszystko co mi rada 
każe.  Natomiast  jest  zupełnie  co  innego.  Pewne  rzeczy  rada  uchwaliła,  wszystkie 
komisje razem  a jest   inaczej.
Pan Wójt – a uchwała rady była na to?
Radny Henryk Kęsy – jak są wszystkie komisje rady to czego jeszcze potrzeba? Jak 
Pan tak uważa to będziemy podejmować uchwały.
Radna Zofia Dyła –  ten wniosek odnośnie kanalizacji to był sporządzony u nas w 
gminie, czy na zewnątrz?
Pan Wójt –  wniosek był sporządzony na zewnątrz.
Radny Czesław Siewiera – Panie Wójcie co będzie się  dziać dalej  z  tą  drogą do 
Puszczy. W projekcie budżetu wiadomo, że tej drogi nie będzie.  Ze   Szczercowem 
nic prawdopodobnie nie wyjdzie. Jeśli nie będzie ona robiona  to chociaż, żeby  pro-
jekt był zrobiony w tym roku. W 2008 roku obiecał Pan, że będzie nakładka, niestety 
w inwestycjach tegorocznych nie widzę tego. 
Pan Wójt –  w takim razie należy  wprowadzić do budżetu kwotę ok. 20 tys. zł (na pro-
jekt)  i na 300 m nakładki z nadwyżki.
Przewodniczący Rady – Panie Wójcie liczymy na to, że ta osoba którą Pan zatrudnił 
przyniesie tutaj oczekiwane profity, rada będzie się temu przyglądać i chcemy aby to 
wszystko lepiej funkcjonowało jak do tej pory i żeby radni nie byli lekceważeni.
Radna Irena Lewińska  – zwróciła  się  z  zapytaniem, czy byłaby szansa założenia 
bankomatu chociażby w Klukach, tak samo jak  i internet. Może można by było się zo-
rientować.
Pan Wójt – z internetem jest tutaj wielu operatorów, którzy próbują na rynek wejść na 
różnych zasadach. Tam gdzie jest możliwość to zakładają a w wielu miejscowościach 
za względu na zalesienie jest to słabe. Jesteśmy najmniej zaludnioną gminą na terenie 
woj. łódzkiego. Okablowanie jest bardzo drogie i czyja to by była sieć. Jeśli  to będzie 
nasza sieć to problem: komu to oddać i na jakich zasadach.
Radny Czesław Siewiera – co z tymi wiatrakami?
Pan Wójt – to jest ten temat, o który pytaliście Państwo na ostatniej sesji. Chodzi o de-
cyzję środowiskową i  sprawa odbiła się o to, czy musi być sporządzany raport na od-
działywanie na środowisko przy wiatrakach a druga taka rzecz to czy budowa wiatra-
ków tj. inwestycja celu publicznego.  Okazuje się, że nie jest to inwestycja celu pu-
blicznego więc musi być sporządzony raport oddziaływania na środowisko, którego 
nie chce zrobić potencjalny inwestor.  
Radny Jerzy Dymiński -  wczoraj na Komisji Infrastruktury rozpatrywaliśmy sprawę 
szamba (agronomówka). Komisja sugeruje, żeby wymówić umowę tej Pani co tam ma 
mieszkanie i dać jej możliwość wykupu za połowę ceny i wtedy nie byłoby sprawy 
wywozu tego szamba.
Przewodniczący Rady – ja wczoraj też byłem na tej Komisji i Panie Wójcie  stanowi-
sko jest jednoznaczne; ma Wójt  zrobić wszystko, żeby się pozbyć tego kłopotu, aby 
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co roku nie wracać do tego.
Radny Jerzy Konieczny – trzeba do tego w taki sposób podejść, że albo ta Pani wykupi 
albo rozwiązać umowę. 
Pan Wójt – wydaje mi się, że doktor Kamiński opuści w niedługim czasie  mieszkanie, 
ono jest puste, płaci za to. Jeżeli nam będzie potrzebne to można wystąpić o rezygna-
cję ,  ponieważ  będzie w  tamtych pomieszczeniach np. GOPS albo mieszkanie za-
stępcze. 
Radny Bogdan Trzmiel – czyje to szambo jest?
Pan Wójt – to jest szambo, które nie ma właściciela, w naszych księgach nie figurowa-
ło nigdy. W akcie (notarialnym) jest zapis i ten Pan nie ma nic przeciwko temu, żeby 
wjeżdżać i wypróżniać.  Chodzi  jedynie  o to,  że szambo nie jest w czasie wybierane 
i co jakiś czas wylewa się na podwórko.
Przewodniczący Rady – odnośnie drogi w Laskach należy coś zrobić, ponieważ jest 
tam duży ruch. Samorządy między sobą mogą przejmować i robić drogi, później odda-
jąc. Nadleśnictwo byłoby skłonne również na rok czasu wydzierżawić,  żebyśmy to 
zrobili albo iść na zamianę.
Pan Wójt – należy znaleźć działkę leśną, bo jeżeli na drogę to którą.
Przewodniczący Rady wskazał na drogę koło SKR. 
Radny Jerzy Dymiński – chodzi o pozyskiwanie środków unijnych, jeżeli rada będzie 
tak konserwatywna, żeby się nie wychylać. Kolega radny mówi, że przez 6 lat żadnych 
środków nie pozyskaliśmy, to się zgadza. Dlaczego nie było? Jeżeli informatyk jest 
szefem od pozyskiwania unijnych pieniędzy i siedzi cały czas w gminie i on musi pil-
nować  tych komputerów a jak ja się orientuję to, żeby coś załatwić to nie wystarczy 
napisać  kartę i puścić na poczcie niech leci i czekać aż przyjdzie. Człowiek który ma 
coś załatwić musi być w terenie, za tym jechać, chodzić itd. Musi być odpowiedzialny 
za to.
Radny Jerzy Konieczny –  ten Pan został wyłoniony z konkursu i wie co robi.
Radny Henryk Kęsy – Panie radny to co ja mówiłem to powinna być osoba ta która 
była od zamówień publicznych i razem to wszystko. To zostało zupełnie zmienione. 
Radny Jerzy Dymiński – osoba publiczna to może być na nasze drogi, a to musi być 
fachowiec.
Radna Irena Lewińska –  ma  Pan rację. Tylko czemu zmienił Pan tak zdanie z opcji na 
opcję, bo to jest dziwne. Przeskoczył Pan z kwiatka na kwiatek. Nie bardzo rozumiem 
tego przeskoku.
Radny Jerzy Dymiński –nie, ja cały czas mówiłem. 
Radny Henryk Kęsy zapoznał z  ''Planem szkoleń grupowych na rok 2009 dla osób 
uprawnionych do szkoleń w PUP w Bełchatowie''  z ostatniego posiedzenia Powiato-
wej Rady Zatrudnienia. 
Plan ten zostanie wywieszony na tablicy ogłoszeń w UG oraz przesłany sołtysom, na-
tomiast informacja odnośnie wielkości  środków Funduszu Pracy na aktywne formy 
przeciwdziałania bezrobociu będzie przekazana komisjom rady gminy celem zapozna-
nia się.
Rady Czesław Siewiera poinformował, iż 15 marca o godz. 1000  Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego z Bełchatowa przeprowadzi  szkolenie w Domu Kultury w Klukach w za-
kresie integracji rolnictwa.
Radna Marzanna Berendtz  zwróciła się z zapytaniem, czy w  szkole w Klukach nie 
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udałoby się utworzyć gabinetu stomatologicznego dla dzieci. 
Pan Wójt potwierdził, iż przydałby się stomatolog ale kto miałby go  opłacać, czy ten 
lokal my mamy przygotować i  wyposażyć.
Radna Danuta Stankowska poinformowała, iż w tej chwili są świadczone usługi na hi-
gienę  szkolną  na  1/2  etatu.  Tak samo jak  pielęgniarka  świadczy  tam usługi  może 
świadczyć także stomatolog ale musi być gabinet. Lekarz podpisze umowę z NFZ bo 
takie są przepisy ale lokal musi dzierżawić.  Zaproponowała  zaproszenie Pani doktor 
na sesję. 
Radni postanowili zaprosić na sesję Panią doktor stomatolog.
Radna Marzanna Berendtz zwróciła się z zapytaniem do Pana Wójta, czy w najbliż-
szym czasie planuje zakup tłucznia na drogi i  poprosiła o uwzględnienie drogi  na 
Kuźnicę  do Pani Maciaszczyk  i Pólko.
Radny Romuald Śniady zwrócił się z zapytaniem: jaka jest gwarancja na drogi dojaz-
dowe, ponieważ  po roku czasu są dziury na drogach robionych. 
 Pan Wójt odpowiedział, iż na tłuczniowej drodze te dziury będą. Gwarancja polega na 
tym, że gdyby jakieś  ubytki były z tej winy, że maszyna gdzieś tam nie dołożyła  ka-
mienia to wtedy dowożą. 
Radna Danuta Stankowska zapytała ile wynosi  gwarancja na drogi asfaltowe. Po 
drodze gdzie pękł asfalt jeździ tylko autobus.
Pan Wójt odpowiedział  iż na drogi asfaltowe gwarancja wynosi 4-5 lat a pęknięcia są 
od samochodów ciężkich. To zgłosimy, przyjadą i naprawią, podobnie muszą napra-
wić w Strzyżewicach.
Radna Zofia Dyła poinformowała, iż na osiedlu są 2 wielkie dziury i należy je na-
wieźć tłuczniem.. 
Punkt 10 – Zakończenie obrad.

O godzinie 16 10  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył  obrady.

...............................................................           ................................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                                    Przewodniczący Rady
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